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Møde den: 16. dec. 2013 

1443-340 Arts Videolink 

UVA/EKA båndmøde 

 

Til stede: Mariann Holmslykke (MAR), Mette Dremstrup (MD), Sarah B. 

MacIntyre (SBM), Sissel Johansen (SRJ), Solveig Sannem (SOS), Søren Anker 

Andersen (SAA), Theresa Albøge Laursen (TAL), Helle S. Steffensen (HSS) 

 

Fraværende: TAL deltog i første del af mødet  

 

Gæster: Lone Urbak og Kristine Ellis 

 

REFERAT 

1. Godkendelse af dagsorden 

Tilføjelser? 

 

2. Opfølgningspunkter 

Opfølgning fra sidste møde: 

- AU IT servicevinduer. Kort kommentar v/HSS 

 

 

3. Drøftelsespunkter 

Bånd og kompetencer (kursuskatalog for medarbejdere) indmeldt af Hanne Tok-

svig. Der er vedlagt 3 bilag og der ønskes input på følgende: 
- Have input til om der er emner vi helt overser og hvilke (måske noget mere 

med kommunikative færdigheder m.v.) 
- Have input til, hvordan vi kommer videre med egne kurser/om der er nogen 

der skal sættes i gang (med Carsten Sestoft som tovholder arbejdes der pt. 
med et specialiseringsforløb om studieordninger som pilot – tanken er at det 
for erfarne medarbejdere også kan være en del af egen kompetenceudvikling 
af udvikle kurser for andre/sammen med andre erfarne medarbejdere. Desu-
den arbejder gruppen på introforløbet hvor et koncept også ventes færdigt in-
den jul). 

- Have deltager fra UVAEKA/SNUK bånd til den landsdækkende gruppe som 
omtales i 5.1. Gruppen udspringer af vejledningsgruppen og vil derfor – også 
–givetvis have fokus på kommunikative færdigheder m.v. 

 

Bemærk: SNUK referat fra 2. dec. er vedhæftet, da SNUK har drøftet det. 

 

4. Orientering fra 

- Det tværgående bånd for uddannelse 

Orientering fra møde 3. dec og 11.dec. samt orientering fra Forum for Udannelse 

6. dec. 

- Dialogforum 

Orientering fra møde 

- SNUK-båndet 
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- VEST-båndet 

- UJS 

- Driftsenheden 

- Emnemanchet 'Betinget indskrivning vinteroptaget 2013-14' v/Lone Urbak 

- Kort status på emnemanchetter v/HSS 

- Igangsætningen af nyt båndkommissorium efter nytår v/HSS 

- - Andre?  

 

 

5. Siden sidst i afdelingerne 

 

- . 

6. Pipeline 

 

- Emnemanchet ' Analyse af muligheden for at benytte AUID som studienum-

mer' v/Helle Steffensen behandles d. 6. jan 2014 

 

- Emnemanchet 'Fjernundervisning' v/Pernille Lemming. Dato for behandling er 

ikke fastsat endnu. 

 

- Emnemanchetter som endnu ikke er beskrevet (pipeline til pipeline) 

Emnemanchet 'Oprydning i gamle jobs på STADS PRODUKTION, version 13.1' 

v/Peter Herning. Dato for behandling er ikke fastsat endnu. 

 

- Emnemanchet: 'Brug af kaldenavn og visning af prøveform på Selvbetjeningen’ 

skal omskrives så problem skitses og der ikke forslås en løsning v/MAR 

 

7. Forslag til dagsorden for næste møde 

 

1. Diskussionspunkter vedr. MAR 

- Skal der være kompetencebeskrivelse for tilvalg ved udstedelse af et eksa-

mensbevis? Hvordan tolker man det på de respektive hovedområder? (MAR 

medbringer eksempler.) 

- Hvilke udfordringer ser de enkelte hovedområder i forhold til de deadlines 

FT/IC opererer med i forhold til udvekslingsstuderendes tilmelding til kurser 

og hovedområdernes egne tilmeldingsfrister?  

 

2. Brianstorm på prioriteringsmodel 

 

 

8. Eventuelt 
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REFERAT: 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Tilføjelser? 

 SRJ havde et punkt om alternativ indberetning af bedømmelse af speciale 

under Eventuelt. Punktet blev ikke nået, men er efterfølgende blevet behand-

let i UVA/EKA pr. mail.  HSS laver en opfølgning i driftsenheden. 

 HSS spurgte om Organisering af det tværgående samarbejde i forbindelse 

med digital eksamen skulle behandles igen. Der var enighed om, at hvis no-

gen havde mere at tilføje måtte det ske individuelt til Olga og Hans Jørgen.  

 

2. Opfølgningspunkter 

Opfølgning fra sidste møde: 

- AU IT servicevinduer. Kort kommentar v/HSS 

HSS orienterede om mail fra AU IT til hovedområderne. AU IT skylder HSS en 

tilbagemelding om det kommende servicevindue. HSS sørger for opfølgning. Den 

næste opgave bliver at sikre kommunikation og information omkring servicevin-

duet. Endelig skal der følges op på de aktiviteter som er i gang den pågældende 

weekend i forhold til at lave alternative foranstaltninger eller oplyse om mulig-

heder. HSS følger op. 

 

UVA/EKA-møderne er efterhånden ret pressede, derfor blev følgende besluttet: 

 

 UVA/EKA vil gerne foreslå at de fælles båndmøder om fremdriftsreformen 

får varighed af 1 time. HSS bringer dette videre.  

 

 Når der er fælles båndmøde, starter UVA/EKA-møder fremadrettet kl. 8.30. 

HSS ændrer løbende indkaldelserne.  

 

 

3. Drøftelsespunkter 

Bånd og kompetencer (kursuskatalog for medarbejdere) indmeldt af Hanne 

Toksvig.  

 

Det blev besluttet at udsætte punktet til efter jul. Det blev også besluttet, at alle 

skal sende deres input til emner, som er overset eller mangler. Input sendes til 

HSS senest fredag d. 3. jan 2014 kl. 9. HSS laver en fælles opsamling og sender 

rundt inden mødet d. 6. jan. 

 

- Emnemanchet 'Betinget indskrivning vinteroptaget 2013-14' v/Lone Urbak og 

Kristine Ellis 

 

Den aktuelle drøftelse omhandler kun ’Betinget indskrivning’ på kandidatud-

dannelser i forbindelse med vinteroptaget 2013/2014. Fremdriftsreformen kan 
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ændre vores anvendelse af Midlertidig indskrivning og betinget optag, fordi kra-

vet om særlige forhold forventes at bortfalde. Derfor er de vedtagne beslutninger 

kun gældende for vinteroptaget 2013/14.  

 

Optag ønsker  følgende: 

1. Aftale en slutdato for de betingede indskrivninger i forbindelse med 

vinteroptaget 2013-2014. Slutdatoen skal være ens for alle hoved-

områder.  

2. Drøfte hvornår de betingede indskrivninger helst skal være regi-

streret i STADS og på anden vis kommunikeret.  

 

 

AD 1: Følgende dato og procedure blev besluttet: 

D. 13. marts lukker Optag de betingede indskrivninger, der stadig måtte være åb-

ne. En uge inden, dvs. d. 6. marts, sender Optag en liste ud med de studerende, 

som på dette tidspunkt fortsat har en åben betinget indskrivning. Hvis der er no-

gen som ikke skal lukkes, fordi de snarest forventes at bestå den adgangsgivende 

bacheloruddannelse, skal Optag have besked tilbage fra hovedområderne inden d. 

13. marts. Efterfølgende vil de pågældende studerende blive håndholdt af Optag 

og hovedområderne. Slutdatoen meldes ud til de studerende i brevet fra Optag, 

men vil ikke blive registreret i STADS, da en slutdato i indeværende semester fle-

re steder medfører afviste undervisningstilmeldinger. 

Optag skal ajourføre deres netop rundsendte oversigt over vigtige datoer og pro-

cedure for vinteroptag og sende den opdaterede til hovedområderne igen.  

 

 

AD 2: Hvornår skal ’Betinget indskrivninger’ være på plads i STADS.  

Hovedområderne vil gerne have indskrivningerne så tidligt så muligt, mens Op-

tag gerne vil lave dem så sent så muligt.  

På baggrund af diskussionen på mødet er det blevet undersøgt, hvornår de fleste 

resultater kommer. De viser sig at være i sidst i januar. På baggrund af dette har 

Optag besluttet at påbegynde de ’Betinget indskrivninger’ allerede fra første halv-

del af januar.  

 

Opfølgning på problemstilling omkring dette års ’Betinget indskrivning’  

Der er i alt 85 eksamensresultater for studerende indskrevet på betingede ram-

mer, og som ikke efterfølgende er optaget på en kandidatuddannelse. De fordeler 

sig således: 
o 14 på AR 

o 32 på ST 

o 11 på HE 

o 28 på BSS 

- 33 er registreret Udeblevet  

- 44 er bestået 



 

 

    

Side 5/7 

 

AARHUS 

UNIVERSITET 

 

- 8 er dumpet  

- Derudover er der nogle studerende, altså udover de 85, som har afleveret ek-

samensopgave, som ikke er sendt til bedømmelse, på HE.  

Der blev truffet følgende beslutning: 

 Bestået og dumpet resultater bliver overført, hvis den studerende efterføl-

gende optages på en kandidatuddannelse, hvori den pågældende prøve ind-

går 

 Det skal undersøges om den samme studerende har et resultat på en eksa-

men og er udeblevet fra en anden. Dette gør sig gældende for 1 studerende på 

ST. ST laver en vurdering af, hvordan det håndteres. 

 For dem der er udeblevet skal resultatet annulleres.  

 Optag sender et oversigtsark ud med de pågældende studerende. 

 Optag sender en kopi af det betingede optagelsesbrev til hovedområderne 

samt et brev, hovedområderne kan sende til de studerende, der får overført 

et resultat. Brevet vil være afstemt med UJS. 

 

Håndtering af STÅ optjent på en betingede rammer blev diskuteret. Lone Urbak 

deltager i næste UVA/EKA møde for en kort opfølgning. 

 

 

Øvrige emner til behandling: 

Båndet ønsker en undersøgelse af, om det kan lade sig gøre at systemunderstøtte, 

at de studerende kun kan tilmelde sig undervisning og ikke eksamen. Det har de  

testet på HE. Båndet anbefaler, at Ejvin Sachse undersøger dette sammen med 

Jens Gerner-Smidt. Det skal også undersøges om det er muligt f.eks. at sætte en 

regel på rammen, så den studerende kun kan tilmelde sig undervisning og ikke 

eksamen. 

 

Nyt punkt til UVA/EKA møde: 

SBM ønskede at diskussionen vedr. seneste ansøgningsfrist i en optagelsestermin 

på kandidat blev taget op igen. HSS sætter dette på båndets liste af emner til dis-

kussion. 

 

4. Orientering fra  

Det tværgående bånd 

 

Temamøde i Universitetsledelsen 

 Institutionsakkreditering: Der blev generelt givet grønt lys til at gå videre 

med de tiltag, der allerede er i gang.  

 Fremdriftsreform: Der blev ikke truffet egentlige beslutninger, men der blev 

nikket til arbejdet med, at Uddannelsesbåndet fremsender enkelt-

indstillinger til beslutning i Uniled. Fremdriftsreform er prioriteret højt i 

forhold til andet. 
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Møde i Uddannelsesbåndet 11/12-13  

 Undervisnings- og eksamensplanlægning: Vurderingen er, at man er godt på 

vej, men båndet ønsker strategien omskrevet. Det skal fremgå tydeligt, at 

målene er rationalisering, besparelser, bedre udnyttelse af lokaler, etc. Der 

ønskes et rent strategidokument og så gerne suppleret med principper for 

planlægning i bilag. 

  

 Ansvarlig forskningspraksis: Dvs. hvordan får vi de studerende til at blive 

metodisk stærke, således at man sikrer, at de har en forståelse for, hvad an-

svarlig forskningspraksis er, og hvornår der f.eks. er tale om snyd og plagie-

ring. Spørgsmålet var om det skulle laves som selvstændige pakker eller det 

skulle integreres i fagene. De studerende ønsker det integreret i studiet. De 

ville være kede af påklistrede forløb (input fra AU Forum – se nedenfor).  

  Til at belyse hvordan snyd kan se ud, blev UJS bedt om at finde 5 cases fra  

  virkeligheden, som kan indgå i drøftelsesmaterialet. 

 

AU Forum for uddannelse 

Der var institutionsakkreditering, ansvarlig forskningspraksis og Fremdrifts re-

form på dagsordenen. Vedr. studiefremdrift var der en diskussion af Forum’ets 

konkrete anbefalinger til de områder AU bør udvikle, forandre eller understøtte 

for at forhindre at  studerende kommer bagud i deres studieforløb.  

Hvilke konkrete understøttende faglige og strukturelle aktiviteter kan vi  iværk-

sætte mhp. at understøtte den hurtigere gennemførsel? (eksempler øget brug af 

Summer University, e-læring, etc.)  

 

Driftsenheden 

 

- Kort status på Igangsætningen af nyt båndkommissorium efter nytår v/HSS 

Punktet blev kort rundet og der var enighed om at igangsætte det efter oplægget.  

 

5. Forslag til dagsorden for næste møde 

 

1. Punkter til opfølgning 

 Status på AU IT servicevinduer v/HSS 

 Opfølgning på Genudstedelse af bevis v/HSS 

 Opfølgning på Betinget Optag v/Lone Urbak  

 

2. Punkter til drøftelse 

 Emnemanchet om AU ID som studienummer v/HSS. 

 Diskussionspunkter ved MAR 

 Skal der være kompetencebeskrivelse for tilvalg ved udstedelse af et ek-

samensbevis? Hvordan tolker man det på de respektive hovedområder? 

(MAR medbringer eksempler.)  



 

 

    

Side 7/7 

 

AARHUS 

UNIVERSITET 

 

 Hvilke udfordringer ser de enkelte hovedområder i forhold til de dead-

lines FT/IC opererer med i forhold til udvekslingsstuderendes tilmelding 

til kurser og hovedområdernes egne tilmeldingsfrister?  

 

 Bånd og kompetencer (kursuskatalog for medarbejdere) indmeldt af Hanne 

Toksvig. Der er vedlagt 3 bilag og der ønskes input på følgende: 

 Have input til om der er emner vi helt overser og hvilke (måske noget 

mere med kommunikative færdigheder m.v.) 
 Have input til, hvordan vi kommer videre med egne kurser/om der er 

nogen der skal sættes i gang (med Carsten Sestoft som tovholder arbej-
des der pt. med et specialiseringsforløb om studieordninger som pilot – 
tanken er at det for erfarne medarbejdere også kan være en del af egen 
kompetenceudvikling af udvikle kurser for andre/sammen med andre 
erfarne medarbejdere. Desuden arbejder gruppen på introforløbet hvor 
et koncept også ventes færdigt inden jul). 

 Have deltager fra UVAEKA/SNUK bånd til den landsdækkende gruppe 
som omtales i 5.1. Gruppen udspringer af vejledningsgruppen og vil der-
for – også givetvis have fokus på kommunikative færdigheder m.v. 

 

Bemærk: UVA/EKA emner til senere behandling (indføres i pipeline til 

pipeline) 

 

 Brianstorm på prioriteringsmodel 

 Diskussionen vedr. dato for ansøgning på kandidat blev taget op igen 

 

 


